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Inledning  

Kommunledningskontoret  fick 201 7-09-26 av kommunstyrelsens arbetsutskott i uppdrag att ta fram 

en detaljplan för ny skola på fastigheten H ammar 1:90 . 

Planens syfte  

Syftet med planen är att möjliggöra för skolverksamhet i området. Som behovet ser ut för 

närvarande planeras för  en F-6 skola för ca 500 elever samt en idrottshall och idrottsplan inom 

fastigheten Hammar 1:90. Med anledning av att  behoven kan komma att förändras ska planen 

vara flexibel och kunna inrymma förskola eller skola i olika åldrar.  

 

Planförfarande  

Planen är inte förenlig med gällande översiktsplan och upprättas med ett utökat planförfarande 

enligt PBL 2010:900.  

 

Samrådsskedet  

Samrådshandlingar  

Samrådsörslag  till detaljplan för ny skola Hammar godkändes av kommunstyrelsens arbetsutskott 

2018-04-10 

 

Remiss 

Planförslaget (Samrådshandling 201 8-03-27) har varit utsänt på remiss under tid en 201 8-04-16 tom 

2018-05-06. Utskicket har sänts till sakägare och remissinstanser enligt sändlista. Planförslaget har 

kungjorts i NWT och samrådshandlingarna har under samrådstiden funnits tillgängliga på 

kommunens hemsida, i kommunens kontakcenter samt biblioteket.  

 

På grund av formalia fel s amråddes förslaget även under sommaren, 2018 -06-25 tom 2018 -07-15. 

Även då kungjordes planförslaget i NWT, på den kommunala anslagstavlan och 

samrådshandlingarna fanns tillgängliga på kommunens hemsida, i kommunens k ontakcenter s amt 

biblioteket.  

Samrådsmöt e  

Samrådsmöte hölls i kommunhuset 24 april 201 8.  

Minnesanteckningar för samrådsmöte  bilägges  samrådsredogörelsen  och detta utlåtande.  

 

Sammanfattning av samråde t 

Följande instanser/sakägare har angett att de inte har något att e rinra  

Servicenämnden  

Social nämnden  

Karlstadsregionens räddningstjänst  

Vattenfall Eldistribution  

Håkan och Pia Sandberg  
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Förändringar av planen p .g.a. inkomna synpunkter  

Sedan samrådet har  en naturvärdesinventering gjorts, det har även pga inkomna synpunkt er gjorts en 

kompletterade trafikutredning Alternativstudie Anneberg  samt har en revidering gjorts av befintlig 

trafikutredning, Trafikutredning Anneberg.  

Planbeskrivning:  

¶ Ändrat syfte frå n F-6 skola till skola.  

¶ Kompletterat och uppdaterat övriga handlinga r av intresse  

¶ Uppdaterat te xten om översiktsplan  

¶ Kompletterat texten om friluftsliv  

¶ Lagt till och ändrat text utifrån  kompletterande trafikutredningen  

¶ Kompletterat texten utifrån utförd na turvärdesinventering  

¶ Uppdaterat t idsplanen  

¶ Uppdaterat texten utifrån  ändringar i plankarta  

Plankarta:  

¶ Minskat planområdet  så att d en ryms inom kartan  

¶ Minskat kvartersmark en  för skola  

¶ Lagt in ett gatuomr åde f ör vändplats av avsläppningsyta i planområdets södra del.  

¶ Lagt in en bestämmelse o m bullervall på två meter längs me d kvartersmarken mot 

Ålväge n 105-115 

¶ Lagt in en bestämmelse om marknivå på naturmarken  där kulle n ligger idag  

 

 

Granskningsskedet  

Granskningshandlingar  

Granskning  

Planförslaget ( Granskningshandling  2018-09-19) har varit utsänt på remiss under tid en 201 8-10-04 

tom 20 18-10-25. Utskicket har sänts till sakägare och remissinstanser enligt sändlista. Planförslaget 

har under gra nskningstiden  funnits tillgängliga på kommunens hemsida, i kommunens 

kontak tcenter samt biblioteket.  

Inkomna skriftliga synpunkter har s ammanställts och redovisas i sin helhet i detta 

granskningsutlåtande med pl anhandläggarens kommentarer.  

Följande instanser/sakägare har angett att de inte har något att erinra:  

Miljö - och byggnadsnämnden  

Karlstadsregionens  räddningst jänst  

 

SAMMANFATTNING AV GRANSKNINGEN 

Förändringa r av planen pga. inkomna synpun kter  

Granskningen har visat på att vissa förändringar behöver göras i planen.  

Planbeskrivning  

¶ Planbeskrivningen kompletteras med information om vem kommer att initiera och bekosta 

fastighetsregleringen av kvar tersmar k (B) till fastighet erna på Ålvägen 105 -115 

¶ Uppdaterar med fastighetsf örteckning dater ad 2018 -10-01 
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¶ Lägger till te xt om förändra d lovplikt en ligt plankartan  

¶ Kompletterar med den nya trafikutredningen under tekn iska frågor  

¶ Kompletterat t ext om vall även i planområd ets västra del  

¶ Reviderat ledningsgatans bredd till 36 meter  

 

Plankarta  

¶ Uppdaterar och förbättrar anslu tningarna ógata ó i både den södra och norra delen av 

plankartan , vilket innebär att det totala planområdet (med b estämmelserna natur och 

gata) ökar lite och naggar  av  planområdet för  pågående detaljp lan för Östra Anneb erg 

¶ Uppdaterar plankartan med bestämmelse om förlä ngd va ll mot Ålvägen i den västra 

delen av planområdet  

Övriga förändringar efter granskning  

¶ Uppdaterar kapitlet  óarealó med ändringarna gällan de planomr åde, natur och gata . 

 

Synpunkter so m inte beaktas  

Från granskning  

¶ Säkerställd cy kelväg i plan  

¶ Planens lokalisering  

¶ Anlä ggande av idrottsplan inom skolområdet  

¶ Ingen storskola  

¶ Bevara grönområdet  

¶ Formaliafel kring utskick  

¶ Parkering för besökande Ålv ägen  

¶ Inga fönster på vånin g 2 mot Ålvägen  

¶ Trafiksituationen  

¶ Pricka naturmarken  

¶ Höjd bullervall vid Fasanvägen  

Från samrå d 

¶ Planens lokalisering  

¶ Anlä ggande av idrottsplan inom skolområdet  

¶ Ingen storskola  

¶ Bevara grönområdet  

¶ Formaliafel kring utskick  

¶ För lite parkeringar  

¶ Trafiksituationen  

¶ Utformning  

¶ Avskärmning av skolgård som staket, plank el likande  

¶ Dålig  miljö, buller och av gaser  

¶ Bullervall för Ålväge n mot Lövnäsleden  

¶ VA-försörjning  

¶ Trafiksäkerhetsåtgärder på Fasanvägen  

Följande har inte fått sina synpunkter  tillgodosedda:  

¶ Länsstyrelsen 

¶ Ellevio 

¶ Naturskyddsföre ningen  

¶ Jan Söder  
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¶ Jill Carnelid  

¶ Mikael och Mari a Olsson  

¶ Erik och Anna Bjursén  

¶ Anna Holmqvist  

¶ Alf och Anita Ka rlsson 

¶ Thomas Karlsson och Sofia Sveder  

¶ Linda Hagman  

¶ Helle Johansson  

¶ Calle Radebrink och Jeanette Harrisson  

¶ Henric Aineström  

¶ Ann och Le nnart Johansson  

¶ Annika Willebrand Karp och Niklas Willebran d  

¶ Marita Lindman  

¶ Helen och Peter Johansson  

¶ Jonas Berg och Jenn y Andersson  

¶ Thomas Ivarsson  

¶ Cecilia och Thomas Berglund  

¶ Pia och Håkan Sandberg  

¶ Susanne Edman och Mattias L undin  

¶ Josefin Bild  

¶ Katarina L enefjärd  

¶ Johan Nilsson och Anna Olsson  

¶ Henric Viklund  

¶ Karin och Erik Fridh  

¶ Fredrik och Marie Björk  

¶ Anna Falk och Pe ter Lind  

¶ Arbetsgrupp Hammar och Anneberg bestående av Cecilia Berglund, Eri k Bjursén, Linda 

Hagman, Ka tarina Lenefjärd, Robin Ljung och Maria  Olsson 

¶ Linda och Linus Granzell  

 

Inkomna yttranden med kommentarer  

Statliga remissinstanser  

Länsstyrelsen  

Förslag till detaljplan för Ny skola, Ham mar, Hammarö  

Kommun  

D165b 

Ärendet  

Rubricerat för slag till detaljplan, upprättat med ut ökat förfarande den  19 september 2018, har 

översänts för granskning enligt 5 kap. 18 § plan - och  bygglagen (PBL 201 0:900). Planförslaget har 

behandlats i samråd med  berör da enheter inom Länssty relsen vid planberedning de n 18 oktober 

2018. 

Syftet med detalj planen är att möjliggö ra för skolverksamhet i området.  

 

Länsstyrelsens roll  
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Enligt PBL 5 kap. 22 § ska Länsstyrelsen under granskningstiden yttra sig  över planförslaget, om 

förslaget enligt län sstyrelsens bedömning inneb är att  

1. ett riksintresse enligt 3 eller 4 kap. miljöbalke n inte tillgodoses,  

2. en miljökvalitetsnorm enligt 5 kap. miljöbalken inte följs,  

3. strand skydd enligt 7 kap. miljöbalken upphävs i strid med gäl lande  bestämmelser,  

4. regleringen av sådana frågo r om användningen av mark - och  

vatte nområden som angår fler a kommuner inte har samordnats på ett  lämpligt sätt, eller  

5. en bebyggelse eller ett byggna dsverk annars blir olämplig med  hänsyn till människors hälsa eller 

säkerhet el ler till risken för  olyckor , översvämning eller erosion.  

Kvarstående synpunkter från s amrådet  

I samrådet framförde Länsstyrelsen synpunkter gällande naturvärden,  friluftsliv samt  den förslagna 

cykelvägen. Kommunen har till  granskning sskedet bemött Länsstyr elsens synpunkter kring 

nat urvärden  och friluftsliv och vissa j usteringar har gjorts. Länsstyrelsen synpunkter  angående 

cykelvägen kvarstår.  

Råd om tillämpningen av PBL m.m.  

Cyke lväg  

Länsstyrelsen står fast i sin rekommendation att d en förslagna  cykelförbi ndelsen bör säkerställas i 

planen genom en särskild  planbestämm else samt pekas ut som allmän platsmark. Reglering av  

cykelbanan har betydelse om skolan i framtiden t.ex. ägs av p rivat aktör.  Den kan noteras att i 

detaljplanen för Göt etorps försko la, som ha r en  liknande situation, ha r Hammarö kommun valt att 

peka ut en  gång - och  cykelbana som allmän platsmark.  

Kommentar:  Kommunens ställningstagande kring detta kvarst år. Då  man inte  vet 

exakt hur kvartersmarken kommer att utformas vill vi inte begränsa möjlig heterna 

med att fastställa gc -vägens placering, utan den placer ingen bestäms i samband 

med utformning av skolområdet.  För detaljplanen för Göteto rps förskola vet man att 

en regle ring av dragningen av cykelväg inte kommer att påverka möjligheten för 

place ring av skolbyggnader och sko lmiljön på samma sätt som i denna pl an då 

gc -vägen  för att få en genare sträckning  här ska dras genom skolområdet . Vi ser 

heller inte att det är ett pr oblem i det här fallet då det är en kommunal plan på  

kommunal mark.  

 

Prövning sgrundande synpunkter   

Länsstyrelsen kan med stöd av 11 kap. 10 § PBL ta in en detaljplan för  prövning. Länsstyrelsen kan av det nu 

ak tuella planförslaget och av i  dagsläget kända  förhållanden inte se att de föreslagna åtgärderna kom mer  att 

föranleda någon  prövning.  

Verksamhetschef Bengt Falemo har fattat beslut i dett a ärende.  

Planhandläggare Kester Gibson har varit föredragande. I den slutliga  handläggningen har också 

plan -och bo stadssamordnare Magnus Ahlstrand  medverkat.  

 

Lantmäter iet  
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Detaljplan för ny skola Hammar i Hammarö komm un  

Ert ärende: 2017/270  

Vid genomgå ng av planförslagets granskningshandlinga r (daterade 2018 -09-19) har följande 

noterats:  

Delar av planen som bör fö rbättras  

Fastighetsrättsliga genomförandefrågor  

Planbeskrivningen skulle be höva kompletteras med infor mation om kommunen avser att ansöka 

hos Lantmäteriet för att upphäva den befin tliga ledningsrätten och bildande av ny ledningsrätt i 

annan sträckning (d et framgår enbart av samrådsredogörelsen).  

Under fast ighetsrättsliga frågor står att planen inte föruts ätter några nya servitut, ledningsrät ter eller 

gemensamhetsanläggningar.  

Planbeskrivningen skulle behöva kompletteras med information om vem kommer att  initiera och 

bekosta fastighetsregleringen av kvar tersmark B till fastighet erna på Ålvägen 105 -115.  

Kommentar: Ber om ursäkt för att detta missades å terigen. Fastighetsägarna  som 

köper till mark , kompletterar planhandlingarna med detta .  

Delar av planen som skulle kunna förbättras  

(Under denna rubrik redov isas synpunkter som in te direkt ligger inom Lantm äteri ets lagstadgade 

bevakningsområden , men som enligt Lantmäteriet skulle förbättra detaljplanen.)  

Gata  

Finns det någon anledning till att kommunen in te har planerat hela infarten fram till den befintliga  

vägen som GATA? Vad Lantmäteriet kan se så är d et Naturmark där i gällande plan.   

 

Fastighetsförteckning  

I planbeskrivningen stå r att en fastighetsförteckning upprättats 2018 -03-19, det verkar finnas  en ny 

från 2018 -10-01.  

Ändrad lovplikt  

I planbeskri vningen finns en rubr ik under vilken det står at t inga för -ändringar av lovplikten är 

aktuella. På plankartan finns dock en be stäm melse om just ändrad lovplikt.  

Tekniska frågor  

Under tekniska frågor n ämns inte den nya trafikutredningen.  

Övriga frågor  

Längst ner på planbesk rivningens sidor står det s amrådshandling.  

Kommentar:  Uppdaterar och kompletterar handlingarna enligt era synpunkter.  

För Lantmäteriet  

Kristina Lindqvist förrättningslantmätare  
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Kopia till:  

Länsstyrelsen i Värmlands län varmland@lan sstyrelsen.se 

 

Trafikverket  

 
Trafikverkets yttra nde gällande granskning av detaljplan f ör ny skola i området Hammar i 

Hammarö kommun.  

Ärende  

Trafikverket har tagit del av rubricerat ä rende som syftar till att möjliggöra för skolverksamhet F -6 för 

uppemot  500 elever samt en i drottshall och idrottsplan.  Planområdet ansluter till planerad ny 

kommunal väg. Närmsta statliga infrastruktur är väg 236, cirka 1,5 kilometer nordväst om 

planområd et.  

Trafikverket  har i tidigare samrådsskede yttrat sig i frågan 2018 -05-02 (TRV 2018/42354) och ansåg 

då att kommunen  bör ta fram en trafikplan i och med de n exploatering som sker i nordöstra 

Hammarö som bidrar till den ansträngda trafiksituationen vid N olgårdsrondellen.   

Trafiknätsanalys  

Kommunen klargör att en trafiknäts analys är under framt agande. Trafikverket betona r att en 

belysning av trafiksituationen  är viktig att genomföra som tar hänsyn till dagens och framtida 

flöden, målpunkter, kapacitet och  trafiksäkerhet. Denna bör utgöra utgångspunkt för kommande 

planering o ch visa på eventuella  åtgärdsbehov.  

Kommentar: Arbetet  me d e n trafiknätsanalys pågår o ch kommer förhoppningsvis 

vara framtagen till v åren 2019.  

Sammantagen bedömning  

Trafikverket ser positivt på den k ommande belysningen av trafiksituationen och att denna  används 

som utgångsp unkt i framtida planering.  

Med vänlig hälsning  

William Hedenquist , Biträdande samhällsplanerare  

Kommunala remissinstanser  

 

Yttranden från övriga  

 

Ellevio  

Angående detaljplan för Ny skola  Hammar , Hammarö kommun (Ert Dnr 2017/270)  

Vi ha r tagit del av sam råd sgandlingarna för Ny skola Hamma r, Hammarö kommun och har 

fö ljande  synpunkter.  

Ellevio äger de båda 50kV -ledningar som går genom det tänkta planområdet och ledningarna är 

tryggade a v ledningsrätt. Ledningsgatan har en bredd av 36 m  men  i p lanbeskrivningen framgår 

felaktigt att ledni ngsgatan är endast är ca 20 m bred.  
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Enligt starkströmsföreskrifterna ELSÄK -Fs 2008:1 ska avstånd till luftledning till skolgård inte understiga 

20 meter o c h egenskapsgränsen för skola måste anpassas så at t krav enligt föreskrift är uppfy llt. 

Ledningarna fi nns inritade i kartan med ledningsrätte n saknas. En egenskapsgräns för luftledning 

enligt gällande ledningsrätt måste därför införas i plankartan.  

Vi utgå r från att vår rätt att bedriva underhåll,  skogligt el ler tekn iskt ej förän dras. 

Markanvändningen får inte ändras utan ledningsägarens tillst ånd och det gäller även markhöjd. 

Grävning får inte ske inom 10 m  från stolpe för att undvika rsik för under minerin g. 

Kommentar: Korrigerar detta. Hänsyn har tagits till eventue ll exponer ing a v 

magnetfält och  ett tillräckligt avstånd b edöms uppnås i detalj plan då planen inte 

medger byggrätt närmare än 30 meter från 50 kV -ledningarna  

 

I nordöstra delen a v kartan finns en gata inritad där  området möter planområdet för Östra 

Anneberg men gata n har ingen fortsättn ing i den planen utan möter  ett naturområde.   

Kommentar:  Uppdaterar och förbättra r plankartan med anslutning till 

cirkulationsplatsen  

Vid eventuella frågor angående ovanst ående är N i välkomna at t kontakta Eskil Agneholm på  

tfn 054 -558315. 

Med vänliga hälsn ingar  

Eskil Agneholm  

 

Privatpersoner  

Jan Söder  

Vill inte ha en skola där. B ättre att bygga vid Hallersrusskolan. Befolkning ökar ju åt det h ållet .  

Kommentar:  Vid Hallersrudsskolan  är idag en försko la  och det finns inte tillräc kligt 

med byggbar yta för att också få plats med en skola.  

 

Pia och Håkan Sa ndberg  

Vi är angelägna om at t vi får ha kva r gä stparker ingen. Idag är det en vändplan men kan göras 

om till enbart parkeringsp latser  då Ålvägen är så smal i óringenó, kurvor  överallt. När  det står 

parkerade bilar på vägen är det en trafikfara. Lämnade synp unkt tidigare om att undvika  fönster 

mot Ålvägen på vån ing 2 av en byggnation.  

Kommentar:  Att skapa /behålla en parkeringsplats på Ålvägen kommer trol igtvis 

leda till att fler tar den  väge n för att lä mna av sina barn vid skolan. Vändzonen 

kommer att v ara kv ar som avlämningsplats för d e som  ändå  kommer från Ålvä gen .  

Som vi skrev och besvarade din synpunkt om att inte tillåta fönster på a ndra 

vån ingen mot Ålvägen  innebär  att planen inte kommer att kunna  genomföra s då vi 

har Ålvägen både söder och väster om pl anområdet . Enligt BBR finns det krav  om 

att klassrum måste ha tillgång till dagsljus.  

 

Arbetsgruppen Hammar och Anneberg  (genom Cecil ia Berglund, Erik Bjursén och Maria Olsson  

Synpunkter ang. Gran skningsunderlaget för ny skola på Hammar, Hammarö Kommun  
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Vi har tagit del av den information so m finns att hämta på Hammar ö Kommuns hemsida.  

Vi har följande synpunkter på materialet.  

Vi uppleve r att Hammarö kommun inte tar ti llräcklig hänsyn till de åsikte r som skickats in  

under samrådstiden. Det visas bland annat genom följande.  

Listan med personer  som skickat in synpunkter på planförslaget är mycket lång. Endast två  

av de 29 som skickat in har  fått sina synpunkter tillgodose dda till fullo.  

Många synpunkte r besvaras med otillräckligt underbyggda argument och ord so m tror,  

tycker och anser används of ta.  

På ett ställe är svaret  att kommunen inte kan ta hänsyn till den inskickade synpunkten då  

det försvårar genomförandet av planen. Nonchalerande av insänd åsik t till förmån för att  

kunna genomfºra planen óenkeltó ªr oacceptabelt.  

Vissa synpunkter är inte  besvarade eller så har syn punkter missförståtts av kommunen som  

svarat generellt.  

Kommunens motsä ger sig själv vid flera tillfällen i sina svar till inlämnade s ynpunkter.  

Arbetsgruppen saknar underlag som bör finnas för att det ska gå att fatta ett korrek t be slut. 

Till exempel sakn as underlag om varför en ny skola behövs samt hur  

upptagningsområdena i  kommunen ser ut och förväntas se ut de tio närmsta åren. Även  

underlag om hur många bostäder som förväntas byggas på olika  områden i kommunen  

saknas vilket h ar betydelse för både en ny  skolas placering, barn ska ha sin skola i sitt  

närområde är ord kommun en använder, samt för trafiksituationen inom kommunen.  

För fortsatt arbete med planen för en ny skola på Hammar anser vi at t de  trafiknätsanalys  

som är under framtagande bör inväntas sa mt att de pågående utredningarna om befintliga  

skolor i kommunen, främs t Hammarlunden i gällande fall, görs klara innan beslut fattas  

om att en ny skola ska byggas på aktuell plats. Vi anser ock så att en generell budget bör  

medfö lja planen då beslut om byg gnation inte bör ske utan att beslutsfattarna har en  

uppfattning om hur  mycket en ny skola kommer att kosta Hammarö kommuns  

skattebeta lare.  

Kommentar: De utredningar som gjor ts inom uppdraget fö r detaljplanen  visar att 

trafiksitu ationen kla rar av en skola på i området .  

En detaljplan är inget beslut på att en skola ska uppför as, utan en detaljplan prövar  

lämpligheten oc h möjligheten gäll ande den mark som tas i anspråk för än damålet. 

Så om detaljp lanen vinner la ga kraft kan beslut tas om att uppföra en skola på  

platsen och då kommer också en tillhörande uppskatta d budget följa med 

beslutet . Kommunen kommer inte att uppföra en skola som inte b ehövs.  

 

Mikael och Maria Olsson 

Synpunkter på gransknings underlag ny skola Hammar  

Min man och j ag  motsätter oss fortfarand e en skola på föreslagen plats på Hammar. Vi hänvisar  

till tidigare inskickade synpunkter samt till de inskick ade synpunkterna på gran skningsunderlaget  

som Arbetsgruppen Hammar och Anneberg h ar tagit fram och skickat in 181023.  

Kom men tar:  Synpunkt noteras  
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Mattias L undin o ch Susanne Edman  

Här är synpunkter till detaljplan för ny skola, Hammar:  

¶ Placering. Redogörelse för alternativa plats er att placera skolan på saknas. Vi får känslan  

att kommu nen döljer något när ni inte talar om vilka alternativa placering ar som beaktats  

och varför de ratats.  

Kommentar:  Vi har vid flera ti llfä llen besvarat denna fråga samt varför vi inte va lt att 

gå vida re me d olika fö rslag på alternativa placeringar . Kommunen  har sett över 

flera  områden  som skull e k unna vara möjliga att fö rlägga skolor el förskolor på . 

Detta arbetet har bedrivits tillsamma ns med and ra förvaltningar där man sett på 

frågan ur olika synvink lar som den kommande planeringen och exploateringen 

(över siktsplanen) , markförhållanden  (som äg and eskap och markens lämpli ghet) , 

anslutning , samnyttjande av skola/skolområde.  I det  arbetet h ar vi kommit fram till 

att aktuellt planområdet  är en plats vi ans er lämplig att utreda möjligheten  vidare  

att upp föra en s kola  genom detaljplaneprocessen . 

¶ Behov. Finns det verkligen ett beh ov av en ny skola? Om Gö tetorpskolan byggs upp med 

2 paralleller s amt om man utökar Hammarlunden med en parall ell behövs då skolan ö ver  

huvud taget? Som medborgare har vi inte fått se helhe ten presenterad för mig av  

kommunen. En skola kostar flera hundr a m iljoner kr att bygga och  lägg där på den 

framtida  driften, så komm unen måste redovisa mer i detalj hur man tän kt sig och inte 

endast  låta oss  kommunmedborgare tycka till om en del. Nej pres entera en helhet så vi 

kan ta ställning på  ett korrekt sätt.  

Kom men tar: En detaljplan är in get beslut på att en skola ska uppföras, u tan en 

detaljplan prövar  lämpligheten oc h möjligheten gällande den  mark som tas i 

anspråk för än damålet. Så om detaljplanen  vinner la ga kraft kan beslut tas  om  att 

uppföra en skola på platse n. Kommunen kommer inte att  uppföra en skola som inte 

behövs , men enligt de be folkningsprognoser som tas fram var je år och utifrån 

anta let barn i förskola så finn s ett behov av en skola til l framöver . 

¶ Miljö. Kommunen medger nu att trafiken ökat på Lövnäsleden under  de n senaste tiden 

men  att detta inte påverkar skolplanen . Då vill vi upplysa er om att fler bostäder genererar 

flerbilar. Med  detta sagt kan vi tala om för kommunen att med era pl aner på fler bostäder 

på  Anneberg (mot gamla Ica och i anslutning till Rödha kev ägen) kommer det at t bli  

ytterligare  flera hundra bila r dagligen på Lövnäsleden som ska passera skolan. Jag kan 

tyvärr ocks å  se att i Rambölls utredning nämns inte ett enda ord om miljöpåverkan och 

luftföroreningar,  vilket kommer att öka i takt med anta let  bilar. Hur tänker komme n här när 

de vill bygga en  skola bara några meter från en av de mest trafikerade vägarna i 

kommunen ? Hur säkerställer ni att det är en ren luft våra barn  ska andas? Ni skriver " Det 

stämmer att trafiken  ökar på Lövnäsleden i och m ed att fler bostäder b yggs där men en 

skola placerad på  Hammar tror inte kommunen kommer medverka till några större 

ökningar d å de flesta redan  passerar där på väg till sina arbete n." Det är helt korrekt , men 

det är inte det som är  poängen utan att det kom mer  bli betydligt fler  bila r som passerar 
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skolan (går rak t igenom  skolgården) vilket är ett problem (massor med avgaser och ri sk för 

olyckor).  

Kommentar: En preliminär bedömning av  halten PM10 och NO2 har gjorts för 

detaljplaner efter Lövnäsleden.  Den visar på värden som ligger under den undre 

utvärderingströske ln, dvs att föroreningarna bedöms så små att fördjupade 

undersökninga r inte behövs  (bedömningen har funnits  att h itta på he msidan för 

detaljpla nen för Östra Anneberg, och finns numer även på hemsidan för denna 

detalj planen).  

¶ Storskola . Det här kommer att u pplev as som en storskola med E18 rakt igenom skolgården.  

Hammaröborn a med en majoritet av de boende på östra sidan (om jag inte minns 

fel) röstade emot en storskola och nu är ni på det igen. Skolorna bör spridas ut, och med  

cykelavstån d som målsättning, int e skolor som i resulterar i bil -avsläppningsplatser för  

majoriteten av barn.   

Kommentar:  Att jämföra Lövnäsleden med E18 ty cker jag inte är rättvist vare sig 

farten el trafikmängderna är jämförbara, Lövnäsleden har en trafikmäng d på idag 

ca 6000 fordon /dy gn förbi planområdet, E18 Karlstad har en trafikmängd på ca 

16 000 fordon /dygn .  

Det man i folkomr östningen röstade för var  en eller två högstadium. Att behålla två 

högstadi um le der till att vi måste utöka antalet s kolplatser för högstadium på östra 

sidan då vi där ha e tt ökat behov .  

Kommunen planerar och  arbetar för att bygga ut gång - och cykelvägar f ör att där 

säkerställa g od trygghet och genhet . 

¶ Utifrån ovan anser vi att planarbetet ska  läggas ner, och fokus riktas på att bättre 

utnyttja redan ianspråkta gna ytor på ett bättre sätt, samt harmonisera nybyggandet 

bättre mot de skolor som kommunen har råd att  driva i rimlig närhe t. 

 

Peter Lindh och Anna Falk  

Vi är boende på Fasanvägen 14. När vi byggde vårt hus 2008 så kostade det 100000kr extra för att 

få mot  skogen och nu så vill ni bygga en fotbollsplan i skogen på vår baksida samt skola längre 

bort mot ålvägen.  

Bygger ni en fo tbo llsplan innebär det det de t blir ett kalhygge på vår baksida. Det var ju inte 

därför vi köpte  denna tomt. Allt djurliv försvinner för de har ju ingenstans att ta vägen. Dovhjortar, 

rådjur samt älgar har sina  vandringsstråk i skog en . 

Med tanke på att ni nu ska riva hammarlundsskolan  låg och mellanstadiet och sätta upp  baracker 

i tre våningsplan. Är inte det ett ypperligt tillfälle att  bygga den nya skolan i två eller tre 

våningsplan och det hela är  löst. 

Alla berörda i områdena bli r nöjd och skogen får va ra kvar.  

Vi vet vad ni sa på mötet angående att det blir för mång a på samma ställe men i meningen  

senare så sade ni  själva att det är  bra med ett samarbete emellan skolorna, då är ju det också löst 

om alla går på samma skola.  Varför  la ni ner Hallersrudssk ola n när ni hade chansen att bygga en 

ny skola där och istället g jorde ni en  förskola? Ni ska ju bygga en ny förskola på östra Annebe rg 
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gör den lite större och flytta de barnen på  Hallersrud och bygg den nya f -6 skolan där istället,  

mycket billigare.  

Komme nta r: Hur skolgården kommer att utformas finns det inget beslutat  kring , så 

om det bl ir en fotbollsplan /idrottsplan  eller inte vet vi  inte. Vi förstår att det är tråkigt 

att bli av med en del av sko gen kring era bostäder men det kommer ändå var a ett 

ca 45 meter br ett nat urområde mellan er och skolområdet. Oavsett om vi kommer 

att b ygga en ny skola på Hammarlunden  oc h den blir i fler pla n så får vi iaf inte 

plats med alla elever på samma sida då vi också måste tr ygga att d e har tillräckligt 

myck et utemiljö  per elev. Behov et av nya skol - och förskole platser är så stort att i 

kommer at t behöv a fortsätt a använda Hallersud som förskola samt östra Anneberg 

som berä knas b li en /två förskolor om totalt 12 avdelningar.  

 

Alf och A nita Karlsson  

Angående de tal jplan för ny skola Ha mma r i Hammarö kommun.  

Återkommer med samma argument som i skrivel se daterad 2018 -05-01. 

Angående placering av ny skola bo rde väl området/skogsområdet söder om och i anslutning till  

Hammarlundens skola vara ett bättre alternativ, dä r det inte fi nns någon b ostadsbebyggelse i 

nära  anslutning.  

Med tanke på verksamhet och st orlek på planerad byggnation, kommer troligen värdet på 

närbelägna  fastigheter att påverkas negativt, framför allt med tanke på trafik och buller.  Det är 

redan idag e n omfattande trafik med bilar och cyklande till Hammarlundens skola.  Denna trafik 

kommer a tt öka  markant samt övrigt störande från skolverksamhete n. vilket kommer att vara en 

olägenhet för boende  i nära anslutning till den tänkta skolbyggnaden.  

Kommentar: Vad  gäller sk ogen mellan H ammarlunden och Lövnäsleden så är inte 

denna yta tillräcklig för  att uppföra en skola för 500 elever. Det handla r inte b ara 

om att uppföra en ny byggnad utan vi måste också t rygga och tillgodose att det 

finns tillräckligt mycket u tem iljö per e lev.   

Det är vä ldigt sällan en fastighet förlorar i värde av att en skola uppf örs i anslutning 

till området  utan s narare ökar det vär det.  

Skolan kommer att anslutas från Lövnäsleden för att det ska bli så liten påverkan 

som möjligt för närliggande bos täde r. 

 

Josefin Bild  

Undertecknad är boende på Rödhakevägen, Anneberg.  

I nuvarande förs lag anser jag att omr¬det mªrkt óNaturó ªndras till s.k. prickmark, d.v.s. att marken  

ej får förses med byggnader. Det borde inte innebära någ ot hinder eftersom områd et b eskrivs som 

viktigt för  lek och rekreation i planförslaget. Det stöds även av översikt splanen där vikten av  

naturnära områden i anslutni ng till boendeområden poängteras och skall prioriteras.  

Jag är mycket oroad för trafiksituat ionen i området. Lövnäsl eden  är hårt belastad redan  idag och 

det  byggs ständigt nya hus ute på Bärstad, Tye, Rud m .m. Jag anser att förslaget med två nya 

rondeller  på Lövnäsleden är ett vettigt förslag då det redan nu är svårt att komma ut på 
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Lövnäsleden i  rusningstrafik om man b or p å A nneberg. Förhoppning svis kan rondellerna även 

sänka farten som  idag i många fall li gger långt över de tillåtna 70 km/h. Trafikflödet på 

Annebergsvägen kommer att  öka kraftigt i takt med att Etapp 4 på Anneberg samt den nya 

fö rskolan byggs och blir k lar. Det finns idag ingen g ång och cykelväg på Annebergvägen, vilket 

jag anser bör upprätt as. Problemet är  att vägen då blir för smal, vilke t skulle kunna innebära att 

infarten till Etapp 4 Anneberg placeras  söderut istället. Detta skulle också underlätta för 

tra fiksituationen på Lö vnäsleden. Men det är en  annan utredning.  

Trafikbruset från Löv näsleden är redan idag kraftigt störande för boend e på Fasanvägen, men 

även  för oss på Rödhakevägen. Det är av yttersta vikt att bullervallen inte tas ned, utan snara re 

bygg s på i  höjd. Vallen på Rosenlundsidan är högre.  

Fºrslaget som finns, Figur 12 i óTrafikutredning Anneberg 180910ó med 2 rondeller, en vid infarten  

till Anneberg och en vid nya skolan vid Ålvägen, är en bra lösning och bör ant as. Kan man flytta  

den s istnämn da längre västerut s å är det önskvärt då fastigheterna på Fasanvägen skulle störas  

mkt  av placeringen som ligger nu.  

I figur 4,5,6,13,14 i samma bilaga, finns en anslutningsväg till Anneberg inritad från rondellen vid  

f-6-skolan. Detta förslag anser  jag  är dåligt. Där går en kraftledningsgata idag och den blir svår att  

flytta. Ledningen med stag, skulle komma för nära vägen, än de enlig t reglerna 10 meter som är  

nödvändigt. Risken är också att man tar av bullervallen vilken är  helt nödvändig för att göra  

bu llernivån på Anneber g acceptabel. Slutligen skulle ett sådant förslag ev (?) innebä ra att de inte  

blir någon byggnation av rondellen vid Östra Anneberg, vilket skulle innebära fortsatt höga  

hastigheter på Lövnäsleden öster ut, samt en svår infart ti ll nya förskolan. Trafikbru set på Anneberg  

och Rosenlund skulle öka ytterligare, eftersom boende öster om  Anneberg, t.ex. Rud, behöver åka  

förbi Anneberg två gånger för att komma till nya förskolan.  

Man bör också uppföra en ny busshållplats i samarbete med  Vär mla ndstrafik på Lövnäsl eden i  

anslutning till infarten till Anneberg. Detta skulle upp muntra de föräl drar som lämnar på den nya  

förskola n, samt boende på samtliga områden (både gamla och nya) på Anneberg, att ta bussen 

till jobbet, och avlasta trafiken  på hela ön. Vi vet alla at t Hammaröleden är kraftigt belastad.  

En bullervall bör uppföras  norr om Östra Anneberg. De boningshus som byggs d är kommer ligga  

mycket nära Lövnäsleden, och kommer utsättas för stora störningar av trafiken. Jag anser också 

att  för b arn en på den nya försko lans skull, bör bullervallen gå förbi förskolan också och en br a bit 

öster  ut. Även om jag antar att skolgården k ommer att ligga söder om byggnaderna så kommer  

trafikbruset bli påtagligt. Små barn behöver lugn och ro och en behag lig ljudnivå. Argumentet at t 

förskolan bör ses från Lövnäsleden bör komma i andra hand, de ssutom kommer ma n säkert kunna  

se den övre delen a v byggnaden ändå.  

Förslag i korthet:  

Å Infºr Prickmark p¬ alla ytor mªrkt óNaturó i b¬da fºrslagen. 

Å Ev. höj buller vall en som redan existerar norr om Fasanvägen.  

Å Bygg ytterligare en bullervall norr om de t nya bostadsomr ¬det samt fºrskolan ó¥stra 

Anneber gó. 

Å Fºrslaget som finns, Figur 12 i óTrafikutredning Anneberg 180910 med 2 rondeller, en vid 

infarten till Anneber g oc h e n vid nya skolan vid  Ålvägen, är en bra lösning och bör antas.  
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Kan man flytta den s istnämnda längre  västerut så är det önskvärt då fa stigheterna på  

Fasanvägen skulle störas mkt av placeringen som ligger nu.  

Å Slopa förslaget med en bilväg mellan bul lervallen norr om Fasanväge n och Lövnäsleden.  

Å Jag anser det mycket viktigt att man forts att säkrar att G C-vägen från Anneberg till  

Hammarl undens skola är en trygg väg, där våra barn inte behöver korsa bilvägar. Om detta  

inte går att ordna runt den nya f -6-skola n, så bör övergången  vara utmärkt tydligt med att  

cyklar har företräde, och hastigh eten ska begräns as till 20 km/h. GC -vägen ska ocks å  säkras 

under hela byggtiden, så att våra barn fortsatt kan cykla till skolan på en trygg väg. Risken  

är annars, fö ruto m skaderisk om byggford on kommer för nära, att föräldrar skjutsar sina  

barn till skola n istället och ökar belastningen på Lövnäsleden sa mt den redan ansträngda  

parkeringssituationen vid Hammarlundens skola.  

Å Sänk hastigheten på Lövnäslede n redan nu, a lternat ivt sätt upp fartkam eror. Det är en risk  

för de elever som står på busshållplatsen.  

Å Bygg en ny busshållplats strax öster om infarte n till Anneberg i samband med byggnationen  

av Östra Anneberg.  

Kommentar: Att pricka naturmark är inte m öjligt enligt  de bes tämmelser som finns 

gällande detaljplaner. Det är heller inte nödvändigt då natur ma rk ändå inte får 

bebyggas.  

Att höja bullervallen m ot Fasanvägen är inte aktuellt då bostäderna på Fasanvägen 

ligger tillräckligt långt från Lövnäsleden för att klara bull erk raven t om utan 

bulle rvall.  

Bullervall för östra Anneb erg är inte nödvändigt för att  klara bullerkraven och är 

heller inte en fråga so m hanteras i denna detal jplan.  

Den västra rondellen s pla cering  är redan fastställd i detaljplanen för Rosenlund.  

Det kom mer  inte att anläggas e n bil väg mellan de två r ondellerna , utan enbart en 

gång - och cy kelväg . 

Gång - och cykelvägar förbi nya skolan komm er att v ara kvar, ev kommer de dras 

om lite beroende på hur skolområdet utformas men också för att få en genare 

drag ning . Vi ska absolut göra v årt yttersta för att gc -vägarna ska kunna användas 

även under b yggtid, och dä r är säkerheten av största prioritet . 

En trafiknätsanalys kommer att tas fram för kommunens vägar och där är 

Lövnäsleden en av dom.  

Hållplatslägen är di skussioner vi ständigt för med Värmlandstrafik och din synpunkt 

tas med.  

 

Erik och Anna Bjursén   

Granskningsyttrande ang. pla nförslag till ny skola Hammar, Hammarö Kommun  

Vi har tagit del av óDetaljplan fºr ny skola Hammar 2018-09-19ó. Vi ªr fortfarande emot at t 

detaljplanen förän dras så att den möjliggör lokalisering av en skola inom fastigh eten Hammar 1:90.  

Vi är besvikna at t vi inte har fått gehör för våra synpunkter beträffande den negativa påverkan 

det skulle innebära för oss om en skola byggs inom fastigh eten. Majoriteten av  inkomna synpunkter 
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från övriga kringboende har heller inte tag its hänsyn till. Vi tycker att svare n har en under ton av 

nonchalans och att dom inte verkar vara fakta underbyggda.  

Förslag på förbättrande åtgärder i det fall en ny  skola byggs  

Vi vill absol ut få till en barriär öster om vår fastighet mot/på befintlig v ändplan. Barriären ska helst 

utgöras  av en vall, g enom att den befintliga vallen norr om vändplanen förlängs fram till Ålvägen, 

höjd 2 m. Detta för att minimera insyn , ljud,  bus och förbättra u tsikten.  

Parkeringsmöjligheter för närboende samt ev. avsläppn ingsplats kan anläggas på andra sida n 

vallen. Närb oende nyttjar parkeringsmöjligheterna frekvent för besökande eftersom gatorna i 

området är så trånga. Parkeringen bö r mar keras att den är till för närboende för att inte 

uppmuntra till skjutsning av barn Ål vägen.  

Många barn och föräldrar nyt tjar Ålvägen s om skolväg till Hammarlunden. Barnen går och cyklar 

på båda sidor vägen och trafiksituationen känns inte bra. Utrust a där fö r Ålvägens norra del  med 

övergångsställe och farthinder (FH)  

 

 

 

Förslag på ny loka lisering av den nya skolan  

Vi tycker att kommunen  bör omvärdera en alternativ placering av en skola. Speciellt då det 

framkommit att Hammarlundens skola står inför e n omf at tande renovering ell er nybyggnation. Att 

bygga en ny skola beståend e av flera skolb yggnader i 2 -3 plan måste vara mer ekonomiskt 

försvarbart än att titta på en ny lokalisering i anslutning till Ålvägen. Utrymmet räcker dessutom till 

för lek mm om gr önomr åd et mellan nuvarande högstadium och kyrkogården utnyttjas samt 

gröno mrådet mellan nu varande låg -mellanstadium och óHammarmackenó, se förslag i skiss 

nedan. Motargument som ni kommit med (det enda?) är att området nyttjas som skolskog idag. 
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Bygger man  enligt  förslaget kommer de l av skolskog finnas kvar samt att hela skogen mellan 

Hammar oc h Anneberg kan nyttjas som skolskog och bollplanen  finns kvar bredvid kullen. Eleverna 

kommer att få tillräcklig yta på Hammarlundensidan samt lekplan och skog att ny ttjas  vid Ålvägen. 

I förslaget gör man också om grusplanen till en konstgr äsplan. I anslut ning till befintlig idrottshall 

byggs ytterligare en hall likt Hammarö arena.  

Eftersom skolbyggnaderna separeras kommer det inte upplevas som en stor skola. Det gör också  

utrymme till lekskog och fotbollsplan mm.  

1. Extra idrottshall bygg s i anslutning t ill nuvarande hall. Hammarlunden skulle då kunna n yttjas som 

ett idrottscenter likt Hammarö Arena.  

2. Nytt högstadium i 2 plan.  

3. Nytt mellanstadium 2 plan  

4. Nyt t låg stadium 2 plan  

5. Bollplan med konstgräs. Att nyttjas för träningsve rksamhet kvällst id och lek/boll yta dagtid.  

 

Ett annat förslag fö r ny lokalisering ªr att tªnka att man bygger en ny skola fºr ónªromr¬det 

Hammaró p¬ ¬kern vid Nªtvªgen eller vid Hªstviken . Hammarlunden skull e då kunna nyttjas för 

barn i Östra delarna på ön eller där beh ovet finns.   

Eller varför inte fortsätta bygga vid  eller kring Bärstad skolan, i skogen bredvid förskolan finns ju 

plats, eller vid Hallersrudsskola. Båda dessa lokal itete r kan rymma låg/mellan stadieskola.  

Hoppas att ni tar våra  synpunkter i beaktande och  tar åt er av de förbättrade förslagen för 

lokalisering av en ny skola.  

Kommen tar: Lägger in  en b estämmelse i plankartan om att förlä nga vallen mot 

Ålvägen , enligt b ifogad  b ild .  

Att skapa /behålla en parkeringsplats på Ålvägen kommer trol igtvis leda till a tt fler 

tar den  vägen för att lä mna av sina barn v id skolan. Vändzonen kommer att v ara 

kvar som avlämningsplats för d e som  ändå  kommer från Ålvä gen .  

Vi har ta git fram en ko mpletterande utredning för trafikhöjande åtgärder på 

Ålvägen som vi kommer att förh ålla oss till.  

Det är inte omöjligt att en  óextraó id rottshall kommer att uppföras på 

Hammarlunden -sidan , med tanke på Hamma rlund ens situation  ser över alla 

möjligheter  just nué Detaljplanen medger att genom bestämmelsen sko la, att det 

nya skolområdet kommer att ha möjlighet att ha alla de verksamheter so m krävs 

inom skola  vilket innebär att ett samnyttjande inte är nödvändigt men möjligt.  

Det handla r inte b ara om att uppför a nya byggnad er utan vi måste också t rygga 

och tillgodose att det finns tillräckligt mycket utemiljö per elev  och det klarar vi inte  

att uppnå på den ytan.  

Vad gäller Nätvä gen är i  där inte bra f örutsättningar för uppförandet av en ny skola . 

Marken består av å kermar k, vilket state n och jordbruksver ket är väldigt restriktiva 

över att planlägga för annat än damål, samt vi är inte markägare . 
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Skogen vid Bärstadskolan används delvi s som skolskog. Det sk a också d är dras en 

ny sträckning av Tynäsvägen vilket innebä r att vi där inte har möjlighet att uppföra  

en ny skola för 500 elever . Hallersudsskolan används som förskola så där är det  inte 

hell er möjligt att uppföra en skola  för 500 elever . 

 

Cecilia och T homas Berglund  

Vi står kvar vid våra synpunkter sedan samråds tiden att utpekat område inte är lämpligt. Detta 

framförallt sett till den stora påverkan för  befintlig bebyggelse i området samt tra fiken som inte 

känns hållbar.  

Vad innebä r den trafiknätsanaly s som anges i svaret till Trafikverkets remissutlåtande i 

samrådsredogörelsen? När är den planerad att v ara färdigställd? På vilket sätt kan resultatet av  

denna analys påverka kommunens planer f ör byggnation längs Lövnäsleden? In te bar a nya 

skolan utan övr igt som också är på gång längre österut.  

Kommentar: De trafi kutredningar som tagits fram visar att det  är möjligt att förlägga  

en skola i planområdet  även med de planerade bostäderna längre väs terut . En 

trafiknätsanalys hoppas v ara kl ar till vår en 2019.  

 

Vad innebär den nya situation som Hammarlunden F -6 nu befinn er sig i (utdömd, totalrenoveras 

eller riva s och byggas upp på nytt)? Finns det planer på att göra nya prognoser och förslag på 

uppby ggnad eller ombyggnad av befintliga  skolor? Där upptagningsomr åden med fördel skulle 

vara en viktig parameter? Sett till up ptagningsområden och att mindre barn ska ha  nära till skolan 

och för att underlätta för trafik kanske det är god idé att behålla fler  enheter mer utspridda.  

I óPM ð Skollokalutredningó fr¬n 2016 prognostiseras det för att det från det årets 9.5 parallelle r till 

2025 ökar till 12 paralleller.  

Om m an då ökar antalet paralleller på Hammarlunden när denna nu ändå måste åtgärdas samt 

utöka r de en -parallelliga skolorna för a tt int e få för små enheter som utredningen i en hänvisning till 

en tidigare utredning (2 009) pekar på inte är fördelaktigt ur ett d rift- och verksamhetsperspektiv så 
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skulle man klara det prognostiserade elevunderlaget uta n att bygga denna nya skola vid 

Ham mar.  

T ex:  

Bärstad 3 para lleller  

Hammarlunden 4 paralleller  

Götetorp 2 paralleller  

Lillängen 1 parallell  

Mörmo 2 paralleller  

Ur utredningen från 2016 (Dnr 2016/30)  

 

 
Kommentar:  Med tanke på Hammarlundens situatio n ses alla möjligh eter över  just 

nu. Tyvärr handla r det inte b ara om att uppföra  nya byggnad er utan vi måste också 

trygga o ch tillgodose att det finns tillräckligt my cket utemiljö per elev . Man ska 

också vara införstådd med att detaljplan en inte innebär et t beslut om att bygga 

skolan utan det är en p rocess som innebär at t man prövar möjligheten. Om 

detaljplanen vinner laga kra ft har vi den möjligheten att bygga en skol a där om 

behov för det finns  och beslut om det tas . För som sagt vi utreder alla möjlighet er 

men v i måste ha möjligheter att tillgodose behov av skolpl atser med tillhörande 


